
 

Protokoll styrelsemöte 28–29 september 2023 
 
Tid:  kl.12 den 28. september till kl.13 den 29. september 
Plats: Sveriges folkhögskolors kansli, Magnus Ladulåsgatan 63A, Stockholm 
Närvarande: 
Hans-Olov Furberg, Thomas Nilsson, Tomas Rydsmo, Lisa Rosander, Mia Karlsson, Berit Román, Anna 
Sjödin, Peter Carlsson 
Adjungerad: Annica Wallenborg Flynn,  

1. Mötets öppnande 
Ordförande hälsade alla välkomna och öppnade möte. 
 

2. Val av ordförande, sekreterare och justerare 
Ordförande: Thomas Nilsson valdes 
Justerare: Mia Karlsson 
Sekreterare: Annica Wallenborg Flynn valdes 
 

3. Godkännande av föredragningslista 
Styrelsen godkände föredragningslistan. 
 

4. Föregående protokoll  
Gicks igenom och lades till handlingarna. 
 

5. Ekonomirapport till och med 30 augusti 2023. 
Kort genomgång gjordes av Thomas Nilsson.  
FHF:s tillgångar kommer efter fusionen att läggas in i OFI:s ekonomi.  
 

6. Runda med reflektioner kring det folkbildningspolitiska läget och reaktioner på höstbudgeten.  
 
Vi konstaterar att folkhögskolorna och folkbildningen har det tufft, vi behöver jobba 
tillsammans med RIO, FBR och studieförbunden med att lyfta fram folkhögskolan och 
folkbildningens betydelse för individ och samhälle.   
 
Vi behöver jobba mycket mer med att lyfta frågan hur vi tillsammans blir starka, hur vi kan gå 
samman, att inte regeringen lyckas med att slå en kil mellan folkhögskola och studieförbund. 
Hur gör vi detta på ett formaliserat sätt? 
 
Beslut: Ha med som en viktig punkt till den nya styrelsen.  
 

7. Runda med reflektioner kring olika insatser ang. manifestationen den 19 september 
#FolkhögskolanBildarSverige  
Vi kan konstatera att det var en viktig dag, skolorna och regionerna gjorde lite olika med att 
uppmärksamma denna dag men samtliga skolor lyfte utbildningsformen folkhögskola.  
 
Beslut: Att lyfta frågan med RIO om vi tillsammans med Sveriges lärare folkhögskola gör en 



stor gemensam satsning och att denna görs strategiskt tidigt i vår, januari och februari. VC 
ansvarar för att ta kontakt med RIO. Tema kan vara att lyfta vår ideologiska historia.  
 

8. Maria Graner besökte oss 28 september kl.14.30-15.30. 
Vi hade ett väldigt givande samtal om bland annat utredningen, det politiska läget samt 
förutsättningarna för folkhögskolor och studieförbund. 
 

9. Diskutera rapporten Skärpt kontroll och ny statsbidragsmodell för framtidens folkbildning. 
Hur kan dessa nya villkor påverka villkoren för folkhögskolorna i den kommande översynen?   
 
Projektplanen och översynen leds av projektledare Mats Bernerstedt. Men 
sammanfattningsvis så kommer översynen och förslag på reviderade statsbidragsvillkor att 
träda i kraft 1 januari 2026 alternativt vid ett halvårsskifte och innan det, gå ut på remiss 16 
mars–15 maj 2025 och beslut tas av FBR:s styrelse i maj/juni 2025.   
 

10. Planera en workshop i den nya styrelsen där vi jobbar med frågan; För och emot en 
sammanslagning av OFI, RIO o FSO. Göra en SWOT-analys typ.  
Funderingar:  
Kanske be tex. strategirådet att göra en utredning. Diskutera med RIO om alla i den styrelsen 
är med på förslaget eller tanken. Ta upp frågan igen i den nya styrelsen.  
 
Beslut: Lyfta frågan vid den nya styrelsens första möte. 
 

11. Gösta Vestlundsfonden – läs bifogad fil. 
Anders Aronsson och Gerhard Holmgren har arbetat fram stadgar och underlag för Gösta 
Vestlunds fond efter att både OFI och RIO hade några medskick från det ursprungliga 
förslaget. Det som behövs nu för att bereda arbetet efter november är att OFIs styrelse 
behöver fatta beslut om: 
1. beslut om syftesparagrafen (att styrelsen ställer sig bakom den) och  
2. beslut om att AU eller annan beredningsgrupp får i uppdrag att fortsatt processa frågor 
kring fonden (budget, styrelsekonstellation, ordförande m.m.).  
 
Med andra ord så behöver detta vara förankrat i både OFI och RIOs styrelse så att fonden kan 
bildas och fokus kan läggas på att samla in pengar. (RIO hade uppe motsvarande fråga på 
styrelsemötet som hölls nu i veckan, där RIOs AU fortsatt kommer att processa detta).  
 
Beslut: Stödjer den kortfattade formuleringen i §1 Ändamål 
Vidare att uppdra att AU får mandat att fortsätta beredningen i detta arbete. 
 

12. Tomas Rydsmo information från NFR och om Erasmus+ ansökan  
Tomas sammanfattar lite om sina år inom styrelsen. Han hoppas att OFI och RIO ska gå 
samman, Tomas har tillsammans med styrelsen drivit arbetet med och tagit initiativ till 
kommande webbinarium om att jobba med projekt för att hitta annan finansiering till 
skolorna.   
 
Erasmus-projekt/demokratiprojekt – ska bedrivas under 3 år i Norden med sina 380 skolor 
totalt. Projektet handlar om att engagera deltagare och bli aktiva, är ett pedagogiskt projekt, 
ansökan ska vara inskickad den 4 oktober. Det viktigaste är att påvisa hur projektet ska 



förankras och spridas vidare till alla skolor. Det kommer att vara 8 skolor totalt men syftet är 
att metoderna ska spridas. De skolor i Sverige som ska vara med är Dalsland och Kista. 
Vidare fick vi info om den nya projektansökan som sex folkhögskolor ska vara med i som 
handlar om att Ukrainska ska skugga svenska folkhögskollärare.  
 

13. Diskutera OFI:s representanter i de olika referens- och styrgrupperna – hur tillsätta de när vi 
går samman med FHF?  
 
Beslut: Att avvakta med att fatta beslut i denna fråga tills den nya styrelsen är på plats.  
 

14. Gå igenom fhsk-enkäten och diskutera hur vi ska använda resultatet –  
Synpunkter som lyftes: 
- man önskar i skolrapporten få jämförelsesiffrorna från det nationella resultatet direkt. 
- den är för omfattande, för många sidor, 
- den ger ett väldigt bra diskussionsunderlag bland personalen tex. att det tydligt visar att 
skolorna behöver jobba mer med demokratiuppdraget. 
- styrelsen tycker att intresseorganisationerna i sina VP 2024 ska ha som mål att få med alla 
skolor. Även att hitta metoder för att höja svarsfrekvensen.  
- lägga tid och metoder för att stötta skolorna att implementera detta verktyg i 
verksamheterna.  
- kan man fundera kring tidpunkten då den ges ut? Kan man lägga den på hösten? Man hinner 
inte återkoppla den till deltagarna. 
- frågor kring hälsoperspektivet saknas bland frågorna.  
 

15. Hur löser vi kassörsuppdraget 
 
Beslut: Vi avvaktar tills den nya styrelsen är på plats. 
 

16. Diskussion kring PP:n Underlag handlingsplan OFI och RIO strategiskt arbete – hur ska vi jobba 
vidare med detta? (se bifogad fil)  
 
Inspel: 
En viktig fråga som bör läggas till är att vi behöver jobba mycket mer med långsiktiga frågor, 
var vill vi vara om tio är, hur kan vi kommunicera att vi är en modern och framåtskridande 
utbildningsaktör, det är detta som vi gör och det är detta budskap som vi ska kommunicera 
framåt. Vi behöver måla bilden av oss själva som den moderna aktören. Det viktigaste är dock 
att OFI verkligen gemensamt kommer fram till vad vi verkligen vill. Ta fram en målbild, det här 
står vi för, sätta ner foten för att komma framåt och jobba fram en visionsbild, hur förstår vi 
vårt uppdrag. Berit Roman berättade om en bild som region Västra Götaland har använt både 
som en metafor och konkret använt där de har jobbat fram visioner – den är i form av en 
luftballong. Kanske kan vi använda något liknande i våra diskussioner?  
 
Beslut: Vi jobbar med detta den 12 oktober 
 

17. Verksamhetsrapport från Ordförande och verksamhetschef – vad har hänt sen sist?   
VC och ordförande redogjorde kort vad som hänt sedan senaste styrelsemötet. (Se bifogad fil) 
 



18. Lägesrapport inför Extra årsmöte 13 oktober.  
Vi har koll på programmet och kommer också att ha ett avstämningsmöte med Peter 
Högberg.  
 

19. Översyn av OFI:s hemsida – bilda en liten arbetsgrupp. 
 
Beslut: Att avvakta med att fatta beslut i denna fråga tills den nya styrelsen är på plats.  
 

20. Rapporter från arbetsgrupper, referensgrupper, styrgrupper och samrådsorgan; 
 
Folkbildningsrådets expertgrupp:  
Hans Olov Furberg redogjorde för innehållet vid senaste mötet. 
 
Styrelsen för FSO:  
Thomas Nilsson, Annica Wallenborg informerade om innehållet och diskussionerna från 
senaste mötet.  
   

21. Övriga frågor 
Informationspunkter: 
a. Två nya ansökningar om att starta filial och byte av huvudsäte – svar inlämnat den 13 
oktober.  
Beslut: Ordförande och VC får mandat att skriva ett yttrande. 
 
b. Mejl från Mats Bernerstedt om översynen av statsbidragsvillkoren för folkhögskolorna 
Bifogar projektplan 
 
c. Schoolsoft – Anders Ahlström informerade om hur arbetet i referensgruppen fortskrider 
och om de tre workshops som FSO bjudit in till.  
 
d. Folkbildningsutredningen vill träffa tre till fyra OFI-rektorer för intervjuer om de frågor som 
ingår i utredningens direktiv och vilka ev utmaningar folkhögskolorna har, dels behöver vi 
testa om en de kommande enkätfrågorna som ska skickas ut till alla skolor är rätt ställda. De 
områden som ingår i folkbildningsutredningen är följande: 
Mål och syfte 
Indikatorer 
Medelstilldelning 
Kontroll, uppföljning 
Kontakter med Folkbildningsrådet 
 
De fyra rektorerna som eventuellt kommer att intervjuas är:  
Region Västra Götaland,  
Peter Bäcklund, rektor Billströmska folkhögskolan   
Region Dalarna, 
Magnus Jobs, rektor på Fornby folkhögskola  
Region Värmlands län 
Lars Persson, rektor på Kristinehamns folkhögskola  
Region Kalmar Län 



Anna Kellander Brewitz, rektor Högalids folkhögskola  
 

22. Nästkommande möte 
Vi ses igen 12–13 oktober.  
 

23. Mötets avslutande 

 

 

Datum:    Datum: 
 

 
Ordförande Thomas Nilsson   Justerare Mia Karlsson 
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Sekreterare Annica Wallenborg Flynn 
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